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حضور زائــران اربعیــن از چند روز گذشــته در مرزهای 
خوزســتان افزایش یافته و کربلای ایــران در ۲ مرز چذابه 
و شلمچه میزبان عاشــقان اباعبدالله است.به گزارش مهر، 
خوزســتان دروازه ورود تشــیع و یکی از معابر ایران برای 
تشرف به کربلا و نجف است که این روزها با بسیج نیروهای 
مخلص حسینی میزبان زائران عاشقانه مکتب عاشورا است.
مرزهای خوزســتان در ۱۲ سال گذشــته میزبان عاشقان 
حسینی بسیاری بوده و بعدها با ساماندهی پایانه های مرزی 
و اســتقرار مواکب نیز خدمات رسانی به زائران حسینی این 
میزبانی منسجم تر شد.راهپیمایی باشکوه و میلیونی اربعین 
حســینی از سال ۹۸ به دلیل شیوع ویروس کرونا برپا نشد 
و هم اکنون بعد از گذشــت سه ســال دوباره با همان شور 
قبلی مردم به عشق امام حسین )ع( راهی مرزها شده اند تا 
حرکت عظیم دیگری را در کتاب های تاریخ عاشورا، محرم 
و اربعین به ثبت برسانند.ســتاد اربعین کشــور نیز شرایط 
خاصــی را برای اعزام زائران تعییــن کرده که تزریق چهار 
دُز واکســن از آن جمله اســت؛ همچنین با توجه به خیل 
عظیم عاشقان حســینی برای تشــرف به کربلای معلی، 
نیروی انتظامی نیز تمهیــدات خوبی را برای تأمین امنیت 

این حرکت عظیم پیش بینی کرده است.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات خوزستان در گفت وگو 
با خبرنگار مهر می گوید: در مرز شلمچه از میدان مقاومت 
تــا پایانه ۴۰۰ موکب مردمی و اســتان های معین این مرز 
یعنی استان های فارس، چهارمحال و بختیاری، هرمزگان، 
کهگیلویــه و بویراحمد، اصفهان، موکب بزرگ خراســان 
رضوی و بنیاد مســتضعفان مستقر می شوند.حجت الاسلام 
سید محمود موسوی با اشاره به ساخت و ساز ۶۵ درصدی 
پایانه مرزی چذابه و تأمین محل استراحت روزانه و وسایل 
خنک کننده برای زائران در این مرز ادامه می دهد: در مرز 
چذابه ۳۰۰ موکب مردمی مســتقر وجود دارد؛ استان های 
یزد و خراســان رضوی به عنوان معین مرز چذابه خدمات 
رســانی های لازم را در این مرز خواهند داشت.وی با اشاره 
به حضور بنیاد مســتضعفان و کارکنان دستگاه های تأمین 
کننده زیرســاخت های مختلف تصریــح می کند: مردم به 
خوبی پای کار آمدند و شــاهد جــوش و خروش و حرکت 
بی نظیری در خوزستان هستیم؛ مدیران و مسئولان مختلف 
از جمله بانک ها، بیمه ها، آب و برق، گاز و مخابرات ســنگ 
تمام گذاشــتند و این کنار هم بودن باعث می شــود تا کار 

خوب و هدفمندی در این زمینه انجام شود.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات خوزستان یادآور می شود: 
برای تأمین آب و یخ مورد نیاز زائران حسینی سازمان های 
مــردم نهاد در کنار عتبات توزیــع روزانه ۶ هزار قطعه یخ 
در شلمچه و به همین میزان در چذابه پیش بینی کرده اند 

که در صورت نیاز به مقدار افزوده می شود.حجت الاســلام 
موســوی می افزاید: تأمین آب معدنی با همکاری خیران و 
سازمان ها و سیستم های پشتیبانی نظام به صورت روزانه در 
مرزها توزیع می شــود؛ البته برای هر پایانه در برآورد اولیه 
تأمین یک میلیون عدد آب معدنی پیش بینی شــده است.
وی اشاره به اعزام ۶۵ موکب خوزستانی به کشور عراق خبر 
می دهد: ســه وعده صبحانه، ناهار و شام نیز توسط مواکب 
به صورت روزانه توزیع می شود؛ البته برای تأمین کولر نیز 

پیگیر هستیم.
مدیرکل حج و زیارت خوزستان در گفت وگو با خبرنگار مهر 
بیان می کند: تاکنون ۷۵ هزار نفر از خوزســتان برای اعزام 
به ســفر عتبات عالیات در ایام اربعین در سامانه »سماح« 
ثبت نام کردند کــه از این تعداد فقط ۳۵ هزار و ۵۰۰ نفر 
با قطعی کردن ســفر خود مبلغ ۱۸ هــزار تومان بیمه را 
پرداخت کردند.محمد امین یاقوت با اشاره به رایگان بودن 
ثبت نام در ســامانه »سماح« ادامه می دهد: افراد باقیمانده 
نباید تصور کنند که پیش ثبت نام برای اعزام به سفر عتبات 
عالیات کافی اســت و حتماً باید نســبت به قطعی کردن 
ثبــت نام خودرو در پرداخت حق بیمه اقدام کنند.وی خبر 
می دهد: تاکنون یک میلیون و ۹۰۰ هزار نفر از استان های 
مختلف در سامانه »سماح« ثبت نام کردند که حدود ۶۰۰ 
هزار نفر آنها محل اعزام خود را مرزهای شــلمچه و چذابه 
اعلام کردند.مدیرکل حج و زیارت خوزســتان با اشــاره به 
بــی نیاز بودن زائران از صدور ویزا در اربعین ســال جاری 
عنوان می کند: ســال های قبل سه دفتر کنسولگری عراق 

در شــهرهای آبادان، سوسنگرد و اهواز فعال بود که امسال 
بــا توجه به نیاز نبودن به صــدور ویزا فقط یک دفتر اهواز 

فعال است.
یاقوت با اشاره به مشــارکت یک هزار نفر از پرسنل حج و 
زیارت در گیت ها و مرزهای کشور یادآور می شود: ۸۰ گیت 
در ۵۵ نقطه در مسیر نجف، کربلا، کاظمین، سامرا و حتی 
مرزهای مختلف کشــور برای هماهنگی، راهنمایی و امداد 
به زائران حسینی فعال می شود.وی با تأکید بر اینکه زائران 
حتماً نسبت به تزریق دُز یادآور واکسن اقدام کنند، توصیه 
می کند: از همه زائران حسینی درخواست می شود که حتماً 
با گذرنامه معتبر به مرزها مراجعه کنند؛ همچنین با توجه 
به اینکه گذرنامه های فاقد اعتبار به منظور تسریع در امور، 
مُهر تمدید می خورد، زوار نســبت به تمدید گذرنامه های 
بدون اعتبار خود اقدام کنند. استاندار خوزستان نیز با بیان 
اینکه پیش بینی می شود بیش از دو میلیون نفر زائر از طریق 
مرزهای خوزستان در اربعین حسینی شرکت کنند، اضافه 
کرد: نصب مه پاش، ساماندهی پارکینگ و حمایت از مواکب 
و بهبود امکانات زیرساختی از دیگر اقدامات انجام شده برای 
اربعین حسینی است.صادق خلیلیان گفت: زائران می توانند 
از شــهرهای مختلف به وسیله قطار به خرمشهر سفر کرده 
و بعد از آن به وسیله ریل باس به شلمچه رفته و با وسایل 

نقلیه مانند اتوبوس و نظایر آن به بصره بروند.
مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
اهواز در گفت وگو با خبرنگار مهر عنوان می کند: در یک ماه 
گذشته با اداره کل ارشاد و اوقاف خوزستان مکاتبه داشتیم 

تا با توجه به حجم حوادث رخ داده ارشــاد نسبت به پخش 
کلیپ آموزشــی در ســینما و تلویزیون اقدام و همچنین 
اوقاف و ســازمان تبلیغات اسلامی با توجه به افزایش حجم 
مراجعات به تکایا، مســاجد و هیئت ها در ماه های محرم و 
صفر آموزش های لازم را با همکاری آتش نشانی به متولیان 
ارائــه دهند.ابراهیم قنبری خبر می دهــد: تاکنون بیش از 
۸۰ نفر از متولیان موکب دار خوزستانی آموزش دیده اند تا 
آشــنایی لازم را در خصوص اطفای حریق، خطرات برق و 
دیگر موارد ایمنی داشته باشند.وی یادآور می شود: امسال 
نیز همچون سنوات گذشته خودروهای اطفای حریق و امداد 
و نجات همراه با تعدادی از آتش نشانان برای خدمات رسانی 

به زائران حسینی به مرز چذابه اعزام می شوند.
مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
اهــواز می گوید: در چنــد روز اخیر نیز بــا توجه به حجم 
مراجعه زائران حسینی به دفاتر گذرنامه در اهواز دو دستگاه 
خودروی روت فایر خنــک کننده را با ترکیب آب و گلاب 
به محل اعزام و به صورت مه پاش نســبت به خنک ســازی 
آنها اقدام کردیم.به گزارش خبرنگار مهر، خوزستان هرچند 
ســال های بســیاری را در زمینه میزبانی زائــران اربعین 
حسینی پشــت سر گذاشته ولی به نظر می رسد با گذشت 
این همه ســال هنوز ضرورت ساخت جاده هایی با شاخص 
آزادراه در مســیرهای منتهی به مرزهای شلمچه و چذابه 
برای مدیران ارشــد استانی و مسئولان ستاد اربعین کشور 

محرز نشده است.
ایــن در حالی اســت که تصادفات دل خراشــی که بخش 
اعظمی از آنها بنــا به اعلام فرمانده پلیس راه خوزســتان 
ناشــی از خســتگی و خواب آلودگی بوده اســت می توان 
با زیرســاخت های عظیم در حــوزه راه این حوادث را بهتر 

مدیریت کرد.
لزوم اطلاع رســانی واحد به زائران حســینی مشــتاق به 
اعزام ســفر اربعین یکی دیگر از موضوع هایی اســت که از 
ســردرگمی آنها برای اخذ گذرنامه و یــا برگه تردد موقت 
جلوگیــری می کنــد؛ البته لزوم دریافت اخبــار صحیح از 
مبادی رســمی نباید فراموش شــود.در روزهای گذشــته 
مراجعه کنندگان بســیاری در گرمای اهــواز مقابل مراکز 
پلیس +۱۰ برای انجام امور مربوط به گذرنامه خود معطل 
شــدند که بــرای ۲۰ روز باقی مانده بــه حرکت عظیم و 
میلیونی اربعین باید تعداد مراکز به صورت موقت چند برابر 
افزایش یابند.همچنین مقرر شــده بود با حذف ویزا شرایط 
اعزام زائران تسهیل شود ولی تلاقی گرما و شرجی )درصد 
رطوبت بالا( برای کســانی که کارشــان معطل می ماند، نه 
تنها شایسته نبوده بلکه ضمن تهدید سلامتی از نظر رعایت 
پروتکل های بهداشتی با توجه به وجود کرونا صحیح نیست.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری خبر داد مرزهای خوزستان میزبان ۲میلیون زائر اربعین
افتتاح جایگاه اختصاصی عرضه سوخت

 در هفته دولت
گروه شهرستانها: مدیرشــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری، 
گفت : با افتتاح یک باب جایگاه جدید ، ۳۰ جایگاه اختصاصی عرضه سوخت در 
ناحیه قائمشهردر حال خدمت رسانی هستند .به گزارش روابط عمومی ، سبحان 
رجب پور مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری در مراسم 
افتتاحیه که در تاریخ ۳ شــهریور ۱۴۰۱ درجایگاه اختصاصی عرضه ســوخت 
قلی نژاد واقع در شهر سیمرغ – محور کیاکلا روستای اخته چی برگزار شد در 
جمع مقامات ومسئولین شهری و استانی ، عنوان کرد: جایگاه اختصاصی عرضه 
سوخت مایع )بنزین و نفتگاز( قلی نژاد در مدار رسمی سوخت رسانی قرار گرفت 
وبا افتتاح این جایگاه در شــهر سیمرغ شاهد بهبود خدمات سوخت رسانی به 

خودروها خواهیم بود«.

خشک شدن سراب های کرمانشاه 
نگران کننده است

اســتاندار کرمانشــاه با اشــاره به وجود تنش آبی در ۶۰۰ روستای استان طی 
تابســتان امســال، گفت: آب مورد نیاز این روســتاها را با کمک دستگاه های 
مختلــف تامین کردیم.بهمن امیری مقدم، امروز در مراســم آغاز بهره برداری 
از فــاز اول)اضطراری( تصفیه خانه آب غدیر کرمانشــاه، با بیان اینکه تا حدود 
یکســال دیگر این پروژه به صورت کامل اجرا خواهد شد، اظهارکرد: باتوجه به 
کاهش شــدید نزولات آســمانی و کمبود آب شرب شهری، تلاش کردیم تا در 
اجرای این پروژه تسریع صورت گیرد.استاندار کرمانشاه اضافه کرد: کرمانشاه از 
جمله اســتانهایی است که به دلیل کاهش نزولات آسمانی طی چند سال اخیر 
تنش آبی نگران کننده ای دارد، بنابراین از ســال گذشــته که وارد این استان 
شدم، قرارگاه عملیاتی آبرسانی استان را تشکیل دادیم که جمعا طی این مدت 
۴۲ جلسه کاربردی داشته است.وی با بیان اینکه برگزاری این نشست ها منتج 
به این شــده که امروز کرمانشــاه از نظر تامین آب شرب شهری مشکل نگران 
کننده ای نداشــته باشد، عنوان کرد: راه اندازی فاز اضطراری تصفیه خانه غدیر 
هم از جمله تصمیمات این قرارگاه بوده که برای رفع کمبود آب شــرب شــهر 
کرمانشــاه گرفته شد.امیری مقدم در ادامه به مشکلات قطعی آب و برق مردم 
و صنایع کرمانشاه در تابستان سالهای گذشته اشاره کرد و گفت: امسال تلاش 
کردیم با تمهیدات اندیشیده شده این مشکل را به حداقل برسانیم و مردم هم 
آن را به خوبی لمس کردند.وی با تاکید بر اینکه تلاش می شــود مشکل تامین 
آب شرب شهر کرمانشاه بصورت کامل حل شود، عنوان کرد: برای راه اندازی فاز 
اضطراری تصفیــه خانه غدیر که حدود دو متر مکعب در ثانیه آب را وارد مدار 
شــهری می کند، حدود ۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار گذاشتیم.استاندار کرمانشاه 
اضافه کرد: راه اندازی فاز اضطراری این تصفیه خانه ظرف مدت کوتاهی و با یک 
کار جهادی صورت گرفت که نشان می دهد با کارهای جهادی می توان قدم های 
بزرگی را برداشــت.وی با بیان اینکه بهره برداری کامل از این پروژه سال آینده 
انجام می گیرد، گفت: برای تکمیل آن در سفر رئیس جمهور به کرمانشاه حدود 
۸۰۰ میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده که انتظار داریم دستگاه متولی با 
همین میزان اعتبار کار را به اتمام برســاند.امیری مقدم در ادامه اعلام کرد: در 
کنار اینکه ما تلاش می کنیم تا کمبود آب شــرب شهر کرمانشاه را رفع کنیم، 
از مردم هم می خواهیم که در مصرف آب صرفه جویی داشــته باشند تا بتوانیم 
این نعمت ارزشــمند و گرانقدر الهی را برای نســل های بعدی هم حفظ کنیم.

وی یادآورشــد: متاسفانه کاهش نزولات آسمانی نگرانی های زیادی را به همراه 
داشــته، بگونه ای که سراب قنبر، ســراب تاق بستان و سراب نیلوفر یا خشک 
شده اند و یا میزان آبدهی بسیار کمی دارند که یکی از عوامل آن برداشت نگران 
کننده آب از طریق چاه های اطراف آن است.استاندار کرمانشاه با تاکید براینکه 
شــرکت آب و فاضلاب و شرکت آب منطقه ای کرمانشاه باید برای شناسایی و 
برخورد با چاه های غیرمجاز بصورت جدی پای کار باشــند، عنوان کرد: امسال 
۶۰۰ روســتای استان با تنش آبی مواجه بودند که با کمک دستگاه های دولتی، 
نهادهای نظامی و بخش خصوصی آب شرب آنها را  تامین کردیم.وی اضافه کرد: 
از طرفی باید انتقال آب از طریق شبکه توزیع کرمانشاه که دچار فرسودگی شده 
را اصلاح کنیم که البته این مشــکل در کل کشور نیز وجود دارد.امیری مقدم 

همچنین خواستار برخورد جدی با انشعابات غیرمجاز آب شد.

پیشنهاد خواهرخواندگی یزد
 با حلب سوریه و ترکمن آباد ترکمنستان

رئیس کمیســیون گردشگری میراث فرهنگی صنایع دستی و روابط بین الملل 
شــورای اسلامی شــهر یزد ضمن تاکید بر لزوم تدوین طــرح جامع مدیریت 
خواهر خوانده های شهر یزد، پیشنهاد کرد؛ در بحث مثلث طلایی یزد، شیراز و 
اصفهان نیز از ظرفیت های خواهرخوانده های هر ســه شهر استفاده شود.فاطمه 
حقیرالسادات مطرح کرد: تدوین طرح جامع و الگوی یک پارچه مدیریت خواهر 
خوانده های شهر یزد در حوزه های تخصصی با توجه به ابعاد اجتماعی، فرهنگی، 
علمی، اقتصادی و گردشــگری می تواند راهگشــای استفاده صحیح و بهینه در 
خصوص ظرفیت خواهرخوانده ها باشــد.وی با بیان این که لیســت استفاده از 
ظرفیت شهرهای خواهر خوانده قطعی یزد، به کمیسیون و عموم مردم گزارش 
داده می شــود، گفت: هدف اصلی خواهر خواندگی با برخی از شــهرها، توسعه 
شــهر یزد است و باید با محوریت شهرداری یزد بتوان از ظرفیت های فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی، علمی و گردشگری بین یزد و خواهر خوانده ها استفاده کرد.

وی درخصوص اطلاع رسانی ظرفیت خواهر خوانده ها تصریح کرد: به بازرگانان، 
تجار، اصحاب رســانه، فعالان فرهنگی فعالان گردشگری، جامعه علمی و تمام 
ذی نفعان و مردم شــهر یزد اطلاع رسانی کامل شــود که چگونه می توانند از 
ظرفیت خواهر خواندگی در کار و فعالیت خود استفاده کنند.رئیس کمیسیون 
گردشــگری میراث فرهنگی صنایع دستی و روابط بین الملل شورای شهر یزد 
گفت: در بحث مثلث طلایی یزد، شــیراز و اصفهان نیز میتوان از ظرفیت های 
خواهر خوانده های هر ســه شهر اســتفاده کرد.حقیرالســادات درباره بررسی 
ظرفیت خواهر خوانده ها نیز گفت: باتوجه به شــرایط ویژه یزد، ارتباط با خواهر 
خوانده ها باید اولویت بندی شــود، ضرورت دارد کار گروه ویژه ای برای بررسی 
ظرفیت خواهر خوانده ها تشکیل و ابعاد علمی، اجتماعی، فرهنگی، گردشگری 
واقتصادی  خواهر خوانده های یزد مشــخص و در کمیسیون گردشگری مطرح 
شــود. همچنین تعیین شــود در هر حوزه ای با کدام یــک از خواهر خوانده ها 

اشتراکات بیشتری برای فعالیت و همکاری وجود دارد.

اخبار کوتاه

قاســم زاده با اشــاره به سبز شــدن رنگ آب دریاچه سد 
خداآفرین گفت: این اتفاق طبق روال مالوف سال های قبل 
به دلیل شــکوفایی جلبکی روی داده است.داود قاسم زاده 
معاون اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان شرقی با رد 
اظهارات منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر تغییر رنگ 
آب دریاچه سد خداآفرین به دلیل ورود پساب کارخانه تولید 
آلومینیوم کشــور ارمنستان افزود: بالا بودن دمای آب یکی 
از عوامل رشد این جلبک در مخزن سد خداآفرین است.وی 

افزود: رنگ آب مخزن سد خداآفرین به تازگی به رنگ سبز 
در آمده که کارشناســان نظارت و پایش اداره کل حفاظت 
محیط زیست آذربایجان شرقی پس از نمونه برداری و انجام 
آزمایشــات لازم، دلیل آن را پدیده بلوم جلبکی تشخیص 

دادند.
وی اضافه کرد: در اغلب منابع آبی کمبود مواد مغذی یکی از 
عوامل اصلی محدود کننده رشد جلبک هاست، اما بعضا در 
اثر ورود مواد مغذی)ازت و فسفر( که عموما ناشی از مصرف 

کودهای ازته و فسفره در مزارع و ورود زه آب های کشاورزی 
به رودخانه هاســت، منبع آبی به سمت تغذیه گرایی رفته و 
بر اثر رشــد جلبک ها پدیده بلوم جلبکی روی می دهد که 
بر حســب نوع جلبک رنگ آب به ســبز یا قرمز تغییر پیدا 

می کند.
قاســم زاده ادامه داد: تغییر رنگ آب دریاچه سد خداآفرین 
نیــز به همین دلیل روی داده اســت.به گزارش ایرنا، ســد 
خداآفرین بر روی رودخانــهٔ ارس در مرز ایران و جمهوری 

آذربایجان در فاصلهٔ ۱۹۶ کیلومتری پایین دســت سد ارس 
و سد مارازاد و در محدودهٔ شهرستان خداآفرین آذربایجان 
شــرقی در ۲۴۰ کیلومتری شمال شــرقی شهر تبریز میان 
پل خداآفرین و روســتای ساریجالو قرار دارد.این سد به طور 
مشترک توسط ایران و جمهوری آذربایجان ساخته شده ، از 
نوع ســنگ ریزه ای با هستهٔ رستی با ارتفاع ۶۱ متر و طول 
تاج ۳۹۰ متر می باشــد؛ حجم مخزن آن نیز یک میلیارد و 

۶۰۰ میلیون متر مکعب است.

سرپرســت معاونت محیط زیســت انســانی 
سازمان حفاظت محیط زیســت ضمن اشاره 
به شناســایی۳۰۰۰ صنعت آلاینــده، درباره 
کانون های فرســایش بحرانی گفت: تنها ۵۰۰ 
هزار هکتار اقدام عملیاتی در قبال ۳۵ میلیون 
هکتار کانون فرســایش بحرانی انجام شــده 
است.به گزارش ایســنا، ایرج حشمتی مسائل 
و مشــکلات محیط زیســت را مربوط به سه 
دهه قبل و ناشی از توســعه ناپایدار دانست و 
گفت: استراتژی توســعه پایدار براساس چهار 
سطح است و زمانی در مسیر توسعه پایدار قرار 
خواهیم گرفت که در کنار انجام فعالیت هایی که 
منفعت اقتصادی دارند باعث آسیب به محیط 
زیست مناطق نشویم.وی افزود: در حال حاضر 
به علــت تنگناها، تحریم هــا و نگاه های صرفا 

اقتصادی شــاهد پدیده های زیســت محیطی 
مانند آلودگی هوا، فرونشســت زمین، خشکی 
تالاب ها و ... هســتیم که ناشــی از بی تدبیری 
ماست.حشــمتی ادامه داد: در این مسیر باید 
اقداماتی در جهت برنامه ریزی های کوتاه مدت، 
میان مدت و بلندمدت برای حل مشکل انجام 
شــود. تمام تلاش ســازمان حفاظت محیط 
زیست اســتفاده از ظرفیت ها و قوانین موجود 
و پشــتکار همکاران اســت تا بتوانیم راهکار 
مناسبی برای جلوگیری از پیشرفت آلودگی ها 
اتخاذ کنیم.سرپرســت معاونت محیط زیست 
انسانی سازمان حفاظت محیط زیست در ادامه 
به ملزومات پیشــرفت پایش و نظارت سازمان 
اشاره کرد و گفت: در حال حاضر ۳۰۰۰ صنعت 
آلاینده شناخته شده است اما این تعداد بسیار 

کمی اســت چراکه تعداد صنایــع آلوده بیش 
از این تعداد اســت بنابراین باید بیشتر تلاش 
کنیــم و به پایش های هوشــمند و فناورانه رو 
آوریم چراکه زمان بازدیدهای میدانی گذشته 
اســت و باید از ظرفیت هــای فناورانه و مراکز 
دانش بنیان اســتفاده کرد.حشمتی ادامه داد: 
۳۵ میلیــون هکتار کانون فرســایش بحرانی 
داریم اما تنها بر ۵۰۰ هزار هکتار کار عملیاتی 
انجام می شود. در این زمینه نیز نیازمند منابع 
و انجام اقدامات بیشتری هستیم.وی افزود: در 
زمینه تغییرات اقلیمی و ریزگردهای دارای منشا 
خارجی نمی توان کار چندانی کرد اما در زمینه 
میزان تولید سوخت استاندارد گازوئیل و بنزین 
و خودروهای استاندارد می توان اقداماتی انجام 
داد.حشمتی لازمه تمامی این موارد را همدلی 

و ایجاد حس مســئولیت اجتماعی حقوقی و 
حقیقی در بین آحاد جامعه دانســت و با اشاره 
بــه اصل ۵۰ قانون اساســی گفت: براســاس 

این اصــل حفاظت از محیط زیســت وظیفه 
عمومی همه مردم است نه تنها سازمان حفاظت 

محیط زیست.

سال گذشته به دفعات شاهد گزارش هایی از نارضایتی های 
تولید کنندگان اشتهارد از قطعی برق بودیم.

ســال گذشــته همزمان بــا افزایش مصرف برق، شــاهد 
قطعی های مکــرر در واحدهای تولیدی اشــتهارد بودیم 
کــه در مواقعی نیز باعث اجتماع اعتراضی آنان شــده بود 
اما امســال که تقریبا از پیک مصرف آن هم گذشــته ایم، 
صدای نارضایتی کســی به گوش نرســید.کردلو، فرماندار 

شهرستان اشــتهارد در این گفت: دربخش خانگی قطعی 
خانگی نداشتیم سال های گذشــته به دفعات قطعی برق 
در بخش صنعتی وجود داشــت و باعث نارضایتی صاحبان 
صنایع شــده بود اما در این دوره فقــط یک روز در هفته 
آنهم با اطلاع قبلی قطع برق انجام شــد که خوشــبختانه 

نارضایتی ایجاد نکرد.
او می گوید: پتانسیل های خوبی نیز در زمینه گردشگری و 

میراث فرهنگی اشتهارد وجود دارد.
فرماندار شهرســتان اشتهارد گفت: یکی مشکلات اساسی 
این شهرســتان آب شرب مردم اســت و از مطالبات آنان 

محسوب می شود.
او می گوید: عملیات تامین آب شرب اشتهارد آغاز و بخشی 
از آن از ســد طالقان تامین خواهد شد.کردلو گفت: طرح 
انتقال پســاب از تصفیه خانه ماهدشت به اشتهارد، تامین 

کننده آب واحدهای صنعتی و کشاورزی است.
او می گوید: این طرح نود درصد پیشرفت داشته و بخشش 
خصوصی حدود ســیصد میلیارد تومان برای آن ســرمایه 

گذاری کرده است.
آب اشتهارد به دلیل موقعیت اقلیمی شور است.شهرستان 
اشــتهارد دارای ۴۴ هــزار نفر جمعیت ثابــت و ۴۰ هزار 

جمعت شناور در شهرک های صنعتی است.

اروند سیاسی ترین رودخانه مرزی کشور بعد از گذشت ۴۰ 
ســال همچنان منتظر تحقق وعده لایروبی است.اروندرود 
واقع در جنــوب غربی کشــور یکی از پــر کنکاش ترین 
رودخانه های ایران اســت که سابقه درگیری بر سر آن به 
دوران عثمانی ها برمی گردد. در زمان حکمرانی محمدرضا 
پهلوی بر کشور با مطرح شدن موضوع در مجامع بین الملل، 
توافق نامه ای در الجزایر با عنــوان عهدنامه ۱۹۷۶ الجزایر 
منعقد شــد کــه در آن خط مــرزی میان ایــران و عراق 
مشخص و بر ســر لایروبی آن به صورت اشتراکی میان ۲ 
کشور توافق شــد.بند های توافقی که حالا زیر ۳۵ میلیون 
مترمکعــب گل ولای مدفون شــده اند و به گفته اســعدی 
مدیرکل بندر و دریانوردی خرمشــهر خط مرزی یا همان 
خط تالوگ تعیین شدن در این توافقنامه ۱۰ درصد هم به 

سمت کشور عراق متمایل شده است.
شــهر های همجوار رودخانه ها به ویژه آبادان و خرمشهر از 
دیرباز به واســطه بنادر خود رونق داشــته اند و به تعبیری 
می تــوان کارون و آبراهــه اروند را رگ هــای حیات این 
شهرســتان ها دانست. تردد کشــتی های باری نیز ارتباط 
بســیاری با عمق و امنیت مســیر آبی دارد. عمقی که در 
دهانه اروندرود به گفته رضا ســفاری مدیر پیشــین بندر 
آبادان به ۲.۵ متر در زمان جزر هم می رسد و همین دلیل، 
لایروبــی را به عنوان اصلی ضــروری مطرح می کند که به 
تعبیر سفاری می تواند عمق اروند را به هشت متر برساند.
نور اله اســعدی مدیرکل بندر خرمشــهر ظرفیت تخلیه و 
بارگیــری این بندر را حدود ۱۵۰ هزار کانتینر معادل ۳.۵ 
میلیون تن در ســال اعلام می کند که با لایروبی اروندرود 
این ظرفیت ســالیانه می تواند به ۳۰۰ هزار کانتینر و بیش 

از پنج میلیون تن افزایش پیدا کند.
اروندرود بیش از ۴۰ ســال است که لایروبی نشده است و 

در واقع با زیر بار نرفتن کشــور عراق و آغاز جنگ این امر 
مهم نیز اجرایی نشــد. این در حالی است که در بند )ت( 
ماده ۱۱۲ برنامه ششم توسعه دولت موظف به خارج سازی 
مغروقه هــای برجای مانــده از جنگ تحمیلــی و لایروبی 
اروندرود شده است.خارج سازی مغروقه ها از بستر کارون و 
اروند به ۱۳۷۲ برمی گردد و تاکنون ۱۸۰ مغروقه از این ۲ 
رودخانه خارج شده  است که در آخرین قرارداد منعقدشده 
در این راستا به گفته اسعدی مدیرکل بندر خرمشهر قرار 
اســت ۶ فروند مغروقه از اروند و خور موسی با یک هزار و 
۱۹۰ میلیارد ریال توسط قرارگاه خاتم الانبیاء خارج سازی 
شــوند.لایروبی اروند نیز هرچند یک الزام قانونی است، اما 
جامه عمل به خود نگرفته اســت. اسعدی اعتبار موردنیاز 
برای این کار را معادل ۳ هزار میلیارد تومان اعلام می کند 
و می گوید: در ۸۴ کیلومتر مســیر مــرزی اروندرود هفت 
نقطه بحرانی وجود دارد که هزینه لایروبی آن ۲۱۰ میلیون 
یورو محاسبه شــده است، هزینه و عملیاتی که باید توسط 
هر دو طرف تامین و انجام شود همان گونه که بخش اعظم 
مغروقه های باقی مانده در بســتر کارون و اروند در ســمت 
عراق قرار دارند و لازمه لایروبی کامل اروند خارج ســازی 

آن ها هم هست.
نخســتین توافق برای ازســرگیری لایروبــی اروندرود به 
سفر حســن روحانی رئیس جمهور وقت ایران به عراق در 
۱۳۹۷ برمی گردد که خارج سازی مغروقه ها و لایروبی اروند 
بخشی از توافق های انجام شده در جریان این سفر و دیدار 
دیپلماسی بود.محمد راستاد مدیرعامل وقت سازمان بنادر 
و دریانوردی کشور همکاری با عراق و شروع فرآیند لایروبی 

اروندرود از تابستان ۱۳۹۸ را وعده داده بود و یک سال بعد 
محمدباقر قالیباف در شهریور ۱۳۹۹ لایروبی قریب الوقوع 
و جلب موافقت کشور عراق در این راستا خبر می دهد.این 
وعده ها، اما عملی نشــده، اما از دولــت دوازدهم به دولت 
ســیزدهم رســید. »احمد وحیدی« وزیر کشور در بهمن 
۱۴۰۰ در جریان سفرش به آبادان و خرمشهر ازسرگیری 
مذاکــرات با عراق برای لایروبی اروند خبر می دهد و تاریخ 
آغاز عملیات را پــس از توافق های نهایی اعلام می کند.اما 
این مسئول در گفت گو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت:در 
مورد لایروبی اروندرود مسائل فنی مطرح شده انجام کار را 
به تاخیر انداخته است.عادل دریس مدیرکل سابق بنادر و 
دریانوردی خوزستان هم بیستم بهمن ۱۴۰۰ می گوید که 

»رایزنی ها در حال پیگیری است«.
جای این ســوال مطرح می شود که پیش شرط های توافق 
بر ســر لایروبی چیست که دولت های مختلف هنوز موفق 
به اجرایی کردن آن نشــده اند؟ در پاســخ به این ســوال 
مهم ترین نکته ای که می توان به آن اشاره کرد خط تالوگ 
اســت. نماینده پیشین و فعلی مردم خرمشهر در مجلس، 
اختلاف در خط مرزی آبی را علت مناقشــه ایران و عراق 
بر لایروبی اروندرود اعلام کرده انــد؛ خطی که در قرارداد 
۱۹۵۷ الجزایــر موردتوافق قرارگرفتــه بود. خط مرزی در 
عمق آب که با لایروبی احتمال تغییرش وجود دارد.از دیگر 
پیش شــرط های لایروبی ایجاد دفتر هماهنگی مشترک ۲ 
طرف ایران و عراق اســت که لایروبــی باید با توافق و زیر 
نظر این دفتر صورت بگیرد و هرچند این دفتر در ســمت 
ایران ایجادشده، اما هنوز فعال نشده است.اسعدی مدیرکل 

بندر و دریانوردی خرمشهر بی میلی عراق را به عنوان عامل 
بازدارنده آغــاز عملیات برمی شــمارد و توضیح می دهد: 
عراقی ها درحال توســعه بنادر خود به ســمت »ام القصر« 
در آخریــن نقطــه خلیج فارس هســتند و علاقه چندانی 
بــه لایروبی اروند ندارند و همین همــکاری نکردن طرف 
عراقی مهم ترین علت لایروبی نشــدن اروندرود است.سید 
لفته احمد نژاد نماینده خرمشهر در مجلس هم در آخرین 
اظهاراتش در این خصــوص همکاری نکردن طرف عراقی 
را تایید می کند و می گوید: پیگیری های زیادی در ســطح 
وزیر خارجه و حتی رئیس جمهور انجام شــده اما مشکل از 
سوی طرف عراقی است و قولی که حسین امیر عبدالهیان 
وزیر امور خارجه داد، بررسی قضیه است و امید می رود که 

نتایجی حاصل شود.
این در حالی اســت که وزیر کشــور در گفتگو با باشــگاه 
خبرنگاران جوان می گوید: علــت تاخیر در لایروبی اروند 
مسائل فنی اســت.حکیم قیم مدیرعامل پالایشگاه آبادان 
در نشســت با خبرنگاران به اخباری اشاره می کند که نوید 
لایروبــی را می دهند و می گوید: قرار اســت صادرات آبی 
فرآورده های نفتی که مصوبه مجلس اســت از اسکله ای در 
آبادان آغاز شــود و اگر صادرات محصولات نفتی به مدت 
چند ماه به صورت پیاپی انجام شــود، هزینه لایروبی دهانه 
اروندرود که معادل ۲۰ میلیون دلار اســت تامین خواهد 
شد و پالایشگاه آبادان نیز حاضر به همکاری در این رابطه 
است.حالا نگاه های خشک شده اروند منتظر تحقق وعده ای 
اســت که بیش از ۴۰ ســال به انتظارش نشســته و امید 
دارد صادرات نفتی و یــا مذاکرات بین المللی روز های اوج 
شــکوهش را به او بازگرداند و اروند این رودخانه مرزی پر 
چالش از نو شــاهد پهلوگیری کشتی های اقیانوس پیما بر 

ساحلش و لبخند رضایت ساحل نشینان باشد.

معاون اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان شرقی:

سبز شدن رنگ دریاچه سد خداآفرین به دلیل شکوفایی جلبکی است

شناسایی ۳۰۰۰ صنعت آلاینده در کشور

چرا خاموشی صنعت، صدای تولید کنندگان اشتهارد را درنیاورد؟

اروند، رود به گل  نشسته منتظر نجات

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
حوزه ثبت ملک کرج- ناحیه سه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سندرسمی
برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۱۱۲۵ مــورخ ۱۴۰۱/۰۵/۱۸ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی عادل زاده به شماره 
شناسنامه ۷۲۹ صادره از بستان آباد فرزند یحیی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی در آن مســاحت ۹۹/۶۰ مترمربع مفروز از پلاک شماره ۵۸۵ فرعی از 
۱۷۰ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای منصور عباســی خدابه شــاهی و خانم مریم 
ســعادی پور و با مالکیت مالک اولیه آقای حســن خراسانی گرده کوهی تایید می نماید. لذا 
بــه منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراض   ی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. ۶۵۶/ ف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/08

                                                                    

حسین رضا نوری شاد 
کفیل اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 

              از طرف عیسی شاهدی پاپکیاده

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان فومن
برابر رای شــماره ۱۳۹۸۶۰۳۱۸۰۰۳۰۰۳۲۵۲- ۱۳۹۸/۰۶/۱۱ هیــات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمان های فاقد سند رسمی مســتقر درواحد ثبتی فومن تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای سید مرتضی 
مرتضوی فرزند سید احمد به شماره ملی ۰۰۷۲۷۷۱۱۸۶ در ششدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت ۲۲۰ متر مربع 
به شــماره پلاک ۲۱۵۹ فرعی مفروز و مجزی شــده از پلاک شماره ۱۷۵ فرعی از ۶ اصلی واقع در گشت بخش۲۴ گیلان 
ازمالکیت رســمی هادی چوپان زاده محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه 
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